

## Аннотация

*Формирование читательской культуры подростков в системе библиотечного обслуживания на примере Солигорской районной библиотеки/ Ирина Владимировна Кривошлыкова; Факультет философии и социальных наук; Кафедра социологии; науч. рук. А.А. Похомова.*

Ключевые слова: читательское развитие, читательская культура, уровень читательской культуры, влияние на читательскую культуру.

Цель дипломной работы – разработка рекомендаций по формированию и повышению уровня читательской культуры подростков для специалистов, работающих с данной целевой аудиторией. Предметом исследования является формирование читательской культуры подростков в системе библиотечного обслуживания.

В данной дипломной работе рассмотрены теоретико-методологические аспекты формирования читательской культуры, изучены факторы, влияющие на читательскую культуру подростков, проанализировано социологическое изучение читательской культуры подростков на примере Солигорской районной библиотеки.

Результатом данной работы является разработка рекомендаций по повышению интереса к чтению у подростков для специалистов, работающих с данной целевой аудиторией.

## ANNOTATION

*Formation of the reading culture of adolescents in the system of library services on the example of the Soligorsk regional library / Irina Krivoshlykova; Faculty of Philosophy and Social Sciences; Department of Sociology; scientific adviser A.A. Pokhomova.*

Keywords: reading development, reading culture, level of reading culture, influence on reading culture.

The purpose of the thesis is to develop recommendations for the formation and improvement of the level of reading culture of adolescents for specialists working with this target audience. The subject of the research is the formation of the reading culture of adolescents in the system of library services.

In this thesis, theoretical and methodological aspects of the formation of reading culture are considered, factors influencing the reading culture of adolescents are studied, a sociological study of the reading culture of adolescents is analyzed on the example of the Soligorsk regional library.

The result of this work is the development of recommendations to increase interest in reading among adolescents for specialists working with this target audience.